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    ادبیات

   نويد پارسا
 رئيس اسبق س�ازمان صداوسيما در مراسم 
گراميداش�ت زنده ي�اد س�يدضياءالدين 
دري ك�ه روز گذش�ته در فرهنگس�راي 
انقلاب برگ�زار ش�د، عن�وان ك�رد فعاليت 
ضياءالدين دري كمتر از قيام رئيسعلي نبود. 
تق��ارن بزرگداش��ت ش��هید رئیس��علي دلواري 
اسطوره مبارزه با انگلیس و كارگردان زحمتكش 
سريال كیف انگلیسي موضوعي بود كه در مراسم 
بزرگداش��ت ضیاء الدين دري مطرح شد. در اين 
مراسم عزت الله ضرغامي پشت تريبون قرار گرفت 
و بیان كرد: م��ن زنده ي��اد دري را قهرمان مبارزه 
با انگلیس مي دانم و كار آن را كمتر از رئیس��علي 
نمي دانم. اگر رئیسعلي در مقابل انگلیسي ها ايستاد 
و مردم را به اين باور رس��اند كه مي ش��ود در برابر 
قلدرها ايستاد، دري هم در عرصه فرهنگ و هنر 
قهرمان مبارزه با انگلیس است و از اين نظر كسي 
مانند دري نیست چراكه دو سريال ماندگار دارد كه 
به درستي چهره بدون روتوش انگلیس را به مردم 

و نسل هاي جديد نشان مي دهد. 
وي افزود: آثار او سه ويژگي داشت؛ يكي وزن هنري 
ب��ود، دوم حفظ جهت گیري هاي مل��ي انقلابي و 
اس��لامي و س��وم جذب مخاطب گس��ترده و اين 
موارد، س��ه ويژگي آثار بي بديل دري ب��ود، البته 
شخصیت دري همراه با حذف خود بود، يعني وي 
تلاش مي كرد خودش ديده نشود و در واقع روحیه 
درويشي داشت. اين روحیات در برخي از هنرمندان 
وجود دارد و آنها به دنبال جاي��گاه بازكردن براي 
شخصیت فردي خود نیس��تند. ضرغامي با تأكید 
بر اينكه دري خودش را حذف كرد ولي كارش به 
لحاظ حرفه اي و شاخص هاي هنري فوق العاده بود، 
بیان كرد: او همیشه جهت گیري ها را حفظ مي كرد. 
منظورم از جهت گیري اين اس��ت ك��ه امانتداري 
تاريخ را مي كرد، يعني به گونه اي كه انسان مقهور 
جريان هاي روشنفكر نشود و اين كار ارزشمند است. 
رئیس اسبق صدا و سیما اظهار كرد: دري عمر خود 
را براي ساخت دو سريال صرف و خدمت ماندگاري 

كرد كه براي او باقیات الصالحات است. 
   ما در دوران نخبه كشي زندگي مي كنيم

در ادامه امیرعلي دانايي بازيگر سینما و تلويزيون در 
سخناني اظهار كرد: درباره دري حرف زدن براي من 
سخت است چراكه من سال ها با او زندگي كردم. 
روزي كه او براي ساخت س��ريال »كلاه پهلوي« 
به من زنگ زد من در ح��د تیزرهاي تبلیغاتي كار 

مي كردم اما به دفتر او رفت��م و نتیجه اين امر اين 
شد كه نقش اول سريال را به من داد و هفت سال 
در اين پروژه آموزش داشتم. وي افزود: حق مطلب 
درباره دري ادا نشد چراكه ما در دوره بدي زندگي 
مي كنی��م؛ در دوره نخبه كش��ي. ح��س مي كنم 
شرايط را به گونه اي پیش مي برند كه افراد باسواد 
و تاثیرگذار قدرت حركت نداشته باشند. چرا بايد 
دري بعد از دو س��ريال بزرگ پنج س��ال در خانه 
بنشیند در حالي كه او چند پروژه به تلويزيون ارائه 
داد اما ب��ه او مي گفتند كار با دري در دس��تور كار 
نیست. جالب است كه حتي يك مراسم بزرگداشت 
در قید حیات براي او برگزار نكردند و حتي سريال 

او را هم بازپخش نكردند.  
   با گلوله پير استعمار را بدرقه كنيم

در ادامه اين مراس��م، يكي از نوادگان رئیس��علي 
دلواري كه در دانشگاه بوستون امريكا تحصیل كرده 
روي صحنه آمد و گفت: همان ط��ور كه فرزندان 
رشیدي همچون ش��هید ابراهیم همت و مهدي 
زين الدين برخاستند تا حريت حسیني و حق طلبي 
رئیسعلي را منادي باشند، به عنوان فرزند كوچك 
خودتان در پیشگاه شما قسم ياد مي كنم به جاي 
آنكه در جلوي پاي فرس��تاده انگلیس فرش قرمز 
بگس��ترانیم و اجازه دهیم افغانستان، بلوچستان، 
بحرين و امروز درياي خزر را جدا سازند، همانند جدّ 
بزرگم با گلوله اين پیر استعمار و متجاوز را بدرقه 
كنیم. وي تصريح كرد: شهید رئیسعلي دلواري در 
طول 33 سال زندگي خود همواره با الهام گرفتن 
از تعالیم اسلام و قرآن به ما آموخت چگونه زيستن 
در خوداتكايي و تلاش و ارثیه آن به جوانان برومند 

امروز و آيندگان اين آب و خاك است. 
   نسل جديد زندگي دري را مطالعه كنند

در ادامه اين مراس��م محمدحس��ین لطیفي كه 
قرار است كار س��اخت پروژه بر زمین مانده دري 
با عنوان س��نجرخان را در دس��ت بگیرد، گفت: 
ناآگاهي انسان هاي مشرق زمین درباره استعمار 

زياد است و بايد آنها را آگاه كرد و همین امر دغدغه 
ضیاءالدين دري بود. امیدوارم روحیه او در ديگران 
تكرار شود. وقتي به بیمارستان رفتم و او را ملاقات 
كردم اصلًا دوست نداش��تم باور كنم كه او از اين 
بیماري رهايي پیدا نمي كند. امیدوارم جوان هاي 
ما بتوانند از تلاش و زحمت او الگو بردارند و بتوانیم 

در درازمدت شاهد تكثیر او باشیم. 
   كارگرداني مؤلف بود

در ادامه اين مراسم مهدي فرجي مدير اسبق شبكه 
يك به عنوان ديگر سخنران مراسم اظهار كرد: دري 
قريب شش هفت س��ال مش��قت هاي زيادي براي 
ساخت »كلاه پهلوي« كشید. او صبر و دقت كرد تا 
كارش كم ضعف باشد چراكه ساخت سريال تاريخي 
سخت اس��ت. او يك كارگردان مؤلف بود و خودش 
فیلمنامه هايش را مي نوشت و درباره شرايط و دوراني 
كه مي خواس��ت درباره آن فیلم بس��ازد شناخت و 
تحلیل داشت. دري از روايت تاريخ نمي گذشت اما 

سريال هايش در عین حال جذابیت داشت. 
فرجي عن��وان كرد: ي��ك بار گلايه گون��ه با دري 
صحبت مي كردم و به او گفتم در اين چندس��ال 
سريال هاي بسیاري ساخته ش��د، او به من گفت: 
كارهاي بزرگ��ي روي زمین مان��ده؛ كارهايي كه 
مي تواند براي يك ملت درس باشد، بنابراين بايد با 
همین دقت در تاريخ جست وجو كرد. بهمن يا دي 
ماه سال 96 قرار بود او سريال »پهلوان خشمگین« 
را بسازد كه درباره يك قهرمان ملي بود اما از همان 
موقع بیماري او شروع شد، البته در عین حال قرار 
بود سريال »سنجرخان« را بسازد اما افسوس كه 
زمان به او اين فرصت را نداد. امیدوارم اين آثار نصفه 

نماند چراكه اين دو فیلمنامه آماده هستند. 
   نان حلال خوردن براي دري ماندگاري آورد

سپس جهانگیر الماسي ضمن تسلیت به خانواده 
دري اظهار كرد: تم��ام تلاش هايي كه مي كنیم 
براي اين است كه يادگاري از خودمان به عنوان 
يك انس��ان بگذاريم، البته خیلي از ما رفیق هاي 
ش��یطان هس��تیم. من با دري در اوايل دهه 70 
بیشتر همنشین شدم، البته در سال 61 پژوهش 
فیلمنامه اي تحت عنوان »سرنوش��ت قانون« را 
داشتیم. من به دنبال »سرنوش��ت قانون« بودم 
چون حرف هاي زيادي داش��ت. با اين وجود در 
سال 75 روايتي براي دري درباره امیركبیر پیدا 
كردم اما در نهايت تصمیم گرفتیم هركس��ي راه 
خودش را برود. او نان ح��لال خورد و تلاش كرد 

آثار ماندگاري را به جا بگذارد. 
    افسوس مي خورم

نويد دري هم توضیح داد: پدر من در دو جا تشییع 
شد و كسي باورش نمي شد اين حجم از جمعیت به 
مراسم او بیايند. 13سال بود كه پدرم را با نام »پدر« 
صدا نكردم بلكه به او آقاي دري مي گفتم چراكه در 
اين مدت با هم همكار بودي��م.  او حتي در آخرين 

لحظات عمرش هم درباره كارها صحبت مي كرد. 
پدرم فیلمنامه اي درباره جنگ داشت اما به دلیل 
اينكه برخي نمي خواستند او فیلمي درباره جنگ 
بسازد اين فیلمنامه 20 س��ال خاك خورد. نويد 
دري اظهار ك��رد: نمي توانم درب��اره رابطه پدر و 
فرزندي صحبت كنم، بیش��تر من يك استاد را از 
دست دادم. بزرگ ترين ناراحتي من اين است كه 
تنها در دوران بیماري اش توانستم نقش فرزندي را 

ايفا كنم و 12سال بیشتر با او همكار بودم.

ضرغامي: آثار دری س��ه ويژگي داشت؛ 
يكي وزن هن��ري ب��ود، دوم حفظ جهت 
گيري ه��اي مل��ي انقاب��ي و اس��امي و 
س��وم ج��ذب مخاط��ب گس��ترده، البته 
شخصيت دري همراه با حذف خود بود، 
يعن��ي وي ت��اش مي كرد خ��ودش ديده 
نش��ود و در واقع روحيه درويشي داشت

در مراسم گراميداشت كارگردان فقيد مطرح شد

 كار ضياءالدين دري
كمتر از قيام رئيسعلي نبود

    فرزين  ماندگار
 سرپرست س�ازمان »سمت« در نشس�ت خبري گفت: ما 
از ش�وراي عالي انق�لاب فرهنگ�ي موظف ش�ده ايم تا در 
بحث به روزرساني علوم انساني مش�اركت داشته باشيم. 
به گزارش »جوان« نشس��ت خبري محمد ذبیحي، سرپرس��ت 
سازمان »س��مت« و ديگر مديران اين مؤسس��ه روز گذشته در 
محل اين سازمان برگزار ش��د. ذبیحي در اين نشست با توجه به 
پیشینه راه اندازي سازمان سمت گفت: سازمان سمت يك نهاد 
انقلابي است كه از انقلاب اسلامي برخاسته است. انقلاب ما يك 
انقلاب فرهنگي بود و بناي فرهنگي داشته و دارد. بر همین اساس 
مهم ترين وظیفه موسس��ه س��مت به عنوان يكي از كانون هاي 
فرهنگي مدنظر قرار دادن حوزه و دانشگاه و ايجاد پل ارتباطي بین 
دانشجو، طلبه و حوزه و دانشگاه است، از دانشجو و استاد و كتاب 
تشكیل شده و دانشگاه سمت وساطت میان اين سه حلقه را ايجاد 
كرده و سعي مي كند براي قشر فرهیخته و استادان دانشگاه زمینه 
انتشار آثار پژوهشي و آثارشان ديگر را فراهم كند. ما همچنین از 
شوراي عالي انقلاب فرهنگي موظف شده ايم در بحث به روزرساني 
علوم انساني مشاركت داشته باش��یم. سرپرست موسسه سمت 
تأكید كرد: از جزوه دانشگاهي دست نويس به اساتید شروع كرديم 
و به انتشار 2200 نسخه كتاب آموزشي و پژوهشي رسیديم. در 
اين مس��یر اس��تادان و ارزيابان مختلفي با ما همكاري مي كنند 
و بسیاري از آثار ما تجديدچاپ ش��ده و مي شود. پس از تشكیل 
سازمان سمت كه روند چاپ كتاب ها را آغاز كرديم در سال 93، 
900 كتاب ما تجديد چاپ شد آن هم بدون اينكه حكم عامرانه يا 

الزامي براي خريد و توزيع كتاب هاي انتشارات سمت وجود داشته 
باشد. ما استادان خود را زير سؤال نمي بريم و از كلیت كارهاي خود 
دفاع مي كنیم ولي اينگونه نیست كه اشكالات موجود را نپذيريم. 
او ادامه داد: اعتمادبخشي س��تون اصلي كار ما بوده كه ادامه نیز 
خواهد داشت، يعني وظیفه خود مي دانیم اعتماد دانشجو، استاد 
دانشگاه و پژوهشگر را حفظ كنیم و همزمان تك سلیقه اي نباشیم 
و هر انديشه و اثري در چارچوب نظام باشد، بتواند منتشر شود. 
حفظ چارچوب نظام به معناي تك س��لیقه اي بودن نیست. هر 
كتابي كه در تعارض با كلیت نظام و منويات رهبري نظام نباشد 
از سوي ما قابل چاپ و عرضه است؛ حالا يا كتاب توسط خواننده 
خوانده مي ش��ود يا نه. ذبیحي سپس با اش��اره به لزوم توجه به 
فناوري هاي جديد گفت: امروز بايد به فناوري ها و تكنولوژي هايي 
كه به وجود آمده توجه كنیم و يكي از برنامه هاي ما برداش��تن 
گام هايي در حوزه فناوري است. در بحث همكاري با شوراي تحول 

و توسعه علوم انساني نیز جدي تر فعال هستیم.

در نشست خبري سرپرست سازمان سمت مطرح شد

موظفيم در به روزرساني علوم انساني مشاركت كنيم

گفت وگوي»جوان« با دبير جشنواره  سراسري نقالي و پرده خواني »غدير«

موضوعات روز جامعه هم مي تواند موضوع نقالي باشد
سومين جشنواره  سراس�ري نقالي و پرده خواني »غدير« 
)نقالان علوي( به همت مركز هنرهاي نمايشي حوزه هنري 
و با دبيري حسين عالم بخش به تازگي در تهران برگزار شد. 
گفت وگوي »جوان« با حس�ين عالم بخ�ش را مي خوانيد. 
آيا در گ�ذر زم�ان نقالي ها به لح�اظ محتوايي 
براي به روز شدن و جوان پسند شدن تحولاتي 

داشته اند؟
نقالي ها يا در اصل طومارهايي كه توسط نقال ها بیان مي شوند 
سینه به سینه بوده است و مكتوب آن وجود ندارد، اين نقل ها 
به طور اساسي قديمي هستند و نقل هاي جديد در آن كم است 
ضمن اينكه خلاقیت نويسندگي و نوشتار طومار در آن وجود 
ندارد، از طرفي برخي بزرگان عرصه نقالي در طول س��ال هاي 
اخیر درگذشتند، شايد به اين خاطر بوده است كه در دهه هاي 
اخیر آنچنان نقل خاصي درباره موارد مختلف ش��اهد نبوديم 
هرچند پیشكس��وتان اين عرصه كه تعداد اندكي هستند اين 
فرآيند را تا حدودي انجام دادن��د ولي به دلیل اينكه تعداد آنها 
كم است يا مرجعي براي پیگیري كارهاي آنها وجود نداشته اين 
طومار ها به گوش همگان نرسیده است ولي در كل مي توان گفت 
نقل هاي تازه اي وجود ندارد و يكي از كارهاي سومین جشنواره 
پرده خواني و نقالي غدير به انجام رساندن اين موضوع است كه 
20 طومار از نسخ قديمي توس��ط دكتر فتحعلي بیگي و آقاي 
مهدي دريايي تحت عنوان طومار هاي هماي رحمت به روزساني 

شده است كه در اختتامیه جشنواره نیز از آن رونمايي شد. 
چقدر از متن هاي معاصر ه�م مي توان براي نقالي 

استفاده كرد؟
در نقالي نبايد متن عتیقه وجود داشته باشد و موضوعات روز 
جامعه مي تواند مورد نقالي قرار بگیرد و شیوه پرداختن به آن 
نیز مهم است. در حال حاضر ما موضوعات دفاع مقدس و انقلاب 
را داريم اما به اين خاطر كه متون بیشتر ذوقي بوده و فاقد اصول 
فني و حرفه اي اس��ت نمي توان با مصاديق اصلي نقالي به آن 

پرداخت و بیشتر حالت روايتگري دارند. 
نقالي بانوان چه جايگاهي دارد؟

 در اين جش��نواره يك اتفاق مهمي رخ داده است و آن حضور 
بانوان به صورت گس��ترده اس��ت كه با رعايت موازين اسلامي 
مي توانستند نقل هاي بسیار مناسب را بیان كنند اما به جهت 
جايگاه فني و عدم تخصص كافي هنور جاي كار دارند، در جامعه 
ما حضور زنان مي تواند بس��یار نقش مناسبي داشته باشد و در 
بحث نقل براي كودكان و خردس��الان نیز وجود دارد كه نقال 
خانم نسبت به نقال آقا به دلیل برقراري ارتباط مناسب موفق تر 
بوده است، حتي در بین كودكان خردسال حضور دختران بیشتر 

از پسرهاس��ت كه اين نش��ان دهنده ترويج نقالي در بین زنان 
جامعه است، اما بايد به اين موضوع بیشتر بها داد و از ظرفیت آنها 
استفاده شود، شايد در برخي از مراكز هنري مانند صداوسیما 
استفاده بهینه و درست از حضور بانوان در بحث نقالي صورت 

نمي گیرد و مي توان گفت مورد مغفول قرار گرفته است. 
آيا موضوعات اجتماعي- فرهنگي روز هم مي تواند 

به نقالي راه پيدا كند؟
بله. نقالي لزوماً درباره موضوعات كهن نیس��ت و موضوعات 
فرهنگي، اجتماع��ي و هنري نیز مي تواند به وس��یله نقالي 
بیان شود كه مستلزم كار تخصصي است و بايد متخصصان 
اين حوزه موضوعات را به خوب��ي بپردازند تا آن نقل پرورش 
پیدا كند و بتواند ماندگار شود و صرفاً يك اثري براي برنامه 

كوتاه مدت نباشد. 
برگزاري جشنواره چه اهدافي دارد و در زمينه ارتقا 

و گسترش اين هنر چه نقشي ايفا مي كند؟
جش��نواره پرده خواني و نقالي غدير تحت عنوان نقالان علوي 
تخصصي ترين جش��نواره در حوزه نقالي در ايران به حس��اب 
مي آيد و اين درحالي است كه بیش��تر جشنواره هاي آيیني و 
سنتي نقالي را يكي از بخش هاي جنبي آن جشنواره مي دانند 
و به آن به طور كامل با تمام جزئیات پرداخته نمي شود، همین 
موضوع باعث فعالیت نقال هاي جوان در اين جش��نواره شده 
است و اين جشنواره توانسته مخاطبان بسیاري را در اين حوزه 
جذب كند. 25 اثر قرار بود كه به جش��نواره ارسال شود كه به 
دلیل استقبال چشمگیر به 31 اثر راه يافته ارتقا پیدا كرد كه 
اين نشان دهنده موفقیت اين جشنواره است، ضمن اينكه اين 
جشنواره با موضوع عید سعید غدير خم ارتباطي مستقیم دارد 
و اهداف آن پرداختن به شناخت، معرفت، سبك زندگي، عدل 
و علم حضرت علي)ع( است كه همه اين موارد باعث جذابیت 
جشنواره شده و امیدوارم اين هنر كهن و در زير سايه با محبت 

حضرت علي)ع( عمر طولاني و با بركت داشته باشد.

حکمت 62
چون تو را ستودند، بهتر از آنان 
ستايش كن و چون به تو احسان 
كردند، بيشتر از آن ببخش، به 
هر حال پ�اداشِ بيش�تر ازآنِ 

آغاز كننده است.

سکوت دفتر موسيقي ارشاد در برابر اقدام محسن چاوشي

قطعات بدون مجوز »ابراهيم« رايگان پخش شد

   هادي عسگري
محسن چاوشي دو قطعه از آلبوم »ابراهيم« را كه مجوز انتشار 
براي آنها صادر نش�ده بود ب�ه صورت رايگان منتش�ر كرد. 
انتشار آلبوم »ابراهیم« در اين هفته يكي از مهم ترين اتفاقات حوزه 
موسیقي بود؛ اتفاقي كه با حاشیه همراه ش��د. بعد از اعلام اينكه 
وزارت ارشاد حاضر نیس��ت به آلبوم جديد محسن چاووشي با نام 
»ابراهیم« مجوز انتشار دهد و متعاقب آن تهديد اين خواننده براي 
خروج از كشور، »ابراهیم« به صورت رسمي با شش قطعه موسیقي 
منتشر شد. محسن چاوشي نیز دو قطعه مجوز نگرفته از اين آلبوم 
را به صورت رايگان در كانال تلگرامي اش منتش��ر كرد. اين اقدام 
هنوز واكنشي را در میان مسئولان حوزه موسیقي به همراه نداشته 
است. نكته اي كه در مورد انتشار دو قطعه بدون مجوز وجود دارد، 
تشابه میان رفتار چاوش��ي با بعضي از فیلمسازان ايراني است كه 
بعد از توقیف فیلم هايشان، آنها را در فضاي مجازي منتشر كردند 
و وزارت ارشاد هم واكنشي نسبت به اقدام آنها نداشت. اين روش 

مي تواند در آينده باز تكرار ش��ود چون هنرمندان متوجه شده اند، 
ارشاد آن طور كه بايد در كار جدي نیست!

قطعات »تو در مس��افت باراني« و »ما ب��زرگ و نادانیم« در حالي 
منتشر شدند كه از س��وي وزارت ارش��اد اين دو قطعه فاقد مجوز 
انتش��ار اعلام ش��ده بودند. علي ترابي، مديركل دفتر موسیقي در 
نشست خبري جشنواره موسیقي فجر اعلام كرده بود مشكل اين دو 
قطعه، واژه هايي است كه در اشعارشان به كار رفته است و تا اصلاح 

نشدن شان امكان دريافت مجوز وجود ندارد. 
مدير يكي از سايت هاي فروش قانوني آثار موسیقي كه دو قطعه 
بدون مجوز را به صورت رايگان منتش��ر كرده است، درباره اين 
اقدام مي گويد: ما ساعت 8 صبح روز گذشته »ابراهیم« را با شش 
قطعه روي سايت قرار داديم ولي تنها س��امانه عرضه اينترنتي 
اين آلبوم نبوديم و دو سه جاي ديگر كه احتمالاً تبلیغاتشان را 
در سطح شهر ديده ايد هم اين كار را منتشر كردند اما با هشت 
قطعه! در يك بازار رقابتي، وقتي كسي ديگر اين آلبوم را با هشت 
قطعه و با همان قیمتي كه ما مي فروشیم، مي فروشد و ما با همان 
قیمت ش��ش قطعه به مخاطب مي  دهیم، چه اتفاقي مي افتد؟! 
طبیعتاً از من نمي خرند! وي مي افزايد: ما براي خريد حق فروش 
اين آلبوم هزينه زيادي كرديم و اگر اين دو قطعه را در كنار شش 
قطعه ديگر قرار نمي داديم ض��رر بزرگي مي كرديم والا در اصل 
قصد انجام چنین كاري را نداشتیم ولي وقتي مي بینیم دو سه 
سايت ديگر با توجه به مصونیت شان از عواقب احتمالي چنین 
كاري، هشت قطعه را منتشر مي كنند ناچاريم براي جا نماندن 

از عرصه رقابت همان كار را انجام دهیم.

 رقابت كودكان در مسابقه قصه نويسي
»اگه گفتي قصه من چيه؟« 

مس�ابقه قصه نويس�ي »اگ�ه گفت�ي قصه م�ن چيه؟« وي�ژه ك�ودكان در 
فرهنگسراهاي تهران برگزار مي شود. 

 مس��ابقه قصه نويس��ي »اگه گفتي قصه من چیه؟« ويژه كودكان تا 16مهر ماه در 
فرهنگس��راهاي تهران با هدف ترويج فرهنگ مطالعه، ارتقاي خلاقیت، شكوفايي 
استعدادها و مهارت هاي قصه گويي و گسترش دايره واژگان كودكان برگزار مي شود. 
اين برنامه شامل دو سطح قصه نويسي براي گروه هاي سني الف )كودكان سه تا پنج 
سال( و ب )كودكان شش تا 9 سال( است كه هر گروه با در اختیار قرار گرفتن كتابي 
با عنوان »اگه گفتي قصه من چیه؟« در بازه زماني مشخص وارد مسابقه شده و نفرات 
برتر در حوزه قصه نويسي براي گروه سني الف و قصه نويسي و تصويرسازي براي گروه 
سني ب مشخص مي شوند و در مراسم پاياني ضمن معرفي، جوايز ارزنده اي به آنان 
اهدا مي شود. محورهاي موضوعي اين مسابقه قصه نويس��ي و تصويرسازي شامل 
موضوعات آزاد، خانواده و تابستان شاد و كودكانه است و در پايان سه نفر برتر در هر 
يك از محورهاي موضوعي و دو نفر هم در بخش تصويرسازي و قصه نويسي به صورت 

جداگانه برگزيده مي شوند و در مجموع 20 نفر برنده جوايز خواهند بود. 
همچنین در مراسم پاياني اين مسابقه علاوه بر تقدير از برگزيدگان، كارگاه هايي 
با حضور كارشناس روانشناس براي تحلیل نقاش��ي ها و قصه ها برگزار مي شود و 
نمايندگان يونیسف، كانون اصلاح و تربیت تهران، اداره كل بهزيستي استان تهران، 
اداره كل آموزش و پرورش استان تهران و اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامي استان 
تهران نیز حضور خواهند داشت. كتاب »اگه گفتي قصه من چیه؟« با تصويرگري 
اكرم السادات شرق آزادي در شمارگان 3هزار نسخه توسط نشر شهر به چاپ رسیده 
است. علاقه مندان براي دريافت اطلاعات بیش��تر درباره اين مسابقه مي توانند به 

نزديك ترين فرهنگسراي محل سكونت خود مراجعه كنند.

 امکان افزايش 30 درصدي
قيمت بليت تئاتر

مدير يك سايت فروش آنلاين بليت تئاتر، از احتمال افزايش 
30درصدي قيمت بليت به دليل مس�ائل اقتصادي خبر داد. 
محمد امرآبادي مدير س��ايت تیوال در گف��ت و گو با »فارس« 
درباره احتمال افزايش قیمت بلیت تئاتر گفت: با شرايط جامعه 
و مس��ائلي كه به لحاظ اقتصادي با آن روبه رو هستیم احتمال 
مي دهم در آينده نزديك تا 30 درصد افزايش قیمت بلیت تئاتر 

داشته باشیم. 
مدير سايت تیوال در پاسخ به اين س��ؤال كه بر اساس وضعیت 
معیشتي مردم آيا اين اتفاق از تعداد مخاطبان تئاتر نمي كاهد، 
گفت: در اين زمینه دو رويكرد وجود دارد؛ نخست درباره شرايط 
حال و دوم پیش بیني از آينده است. در حال حاضر افزايش قیمت 

آنچناني در سینما، تئاتر و كنسرت ها نداشته ايم. 
وي درباره ش��رايط آتي نیز رويكردش را اينگونه بیان كرد: يك 
مسیر اين است كه اثرات شرايط اقتصادي از استقبال مخاطب در 
نیمه دوم سال خواهد كاست و دوم اينكه با زياد شدن مشكلات 
اقتصادي مردم، جايگزيني مناس��ب ب��راي تفريحاتي همچون 
سفرهايشان به سمت سینما و تئاتر خواهند داشت و اين رونق 

بازار هنر را در بر دارد. 
.............................................................................................................

مسابقه راز جزيره براي نوجوانان
مسابقه زنده تلفني »راز جزيره« روي آنتن شبکه اميد مي رود. 
مس��ابقه زنده تلفني »راز جزيره« با بخش هاي متنوع ش��امل 
بازي ه��اي فك��ري، جورچین، پرس��ش هاي تصوي��ري و... در 
موضوعات مختلف س��عي دارد اطلاعات عموم��ي نوجوانان را 
ارتقا ده��د و با ايجاد س��رگرمي اوقات مفرحي را ب��راي آنان به 

ارمغان بیاورد. 
مس��ابقه زنده تلفني »راز جزي��ره« به تهی��ه كنندگي محمد 
محمديان و با اجراي نیم��ا دلاوري و پره��ام عمراني هر هفته 
شنبه تا پنج شنبه ساعت 16 به صورت زنده از شبكه امید پخش 

خواهد شد. 
براي شركت در اين مسابقه، مشخصات و شماره تماس خود را به 

سامانه پیامكي 30000965 پیامك كنید. 
.............................................................................................................
دعوت ازبکستان از ايران براي مشاركت 
در ساخت بزرگ ترين مركز جهان اسلام

راي�زن فرهنگ�ی جمه�وري ازبکس�تان از مجموع�ه 
فرهنگ�ي س�عدآباد درخواس�ت ك�رد ت�ا در س�اخت 
بزرگ تري�ن مرك�ز جه�ان اس�لام ك�ه در اي�ن كش�ور 
باش�د.  داش�ته  مش�اركت  اجراس�ت،  ح�ال  در 
ال��دور اس��كارو راي��زن فرهنگ��ي جمه��وري ازبكس��تان در 
 ديدار با مس��ئولان مجموع��ه فرهنگي س��عدآباد، از مجموعه 
فرهنگي- تاريخي سعدآباد دعوت و درخواست نمود تا در پروژه 
ساخت و بهره برداري از بزرگ ترين مركز اسلامي جهان كه در 
اين كشور در حال اجرا مي باشد، در بخش موزه اي، مشاركت و 

همكاري نمايد. 
در اين جلس��ه مديران مجموعه س��عدآباد پیش��نهاد برگزاري 
نمايش��گاه هاي هنري، صنايع دستي، پوش��اك و برپايي هفته 
فرهنگي ازبكستان در ايران و نیز برپايي نمايشگاه هاي موزه اي 
مجموعه سعدآباد در كشور ازبكستان را ارائه دادند كه با استقبال 

مقام ازبكستاني روبه رو شد. 
.............................................................................................................

در برنامه »كيوسك« مطرح شد
 فيلمساز از كودك امروز 

فاصله گرفته است
شش�مين قس�مت از مجله فرهنگي- هنري كيوس�ك به 
مناسبت برگزاري جشنواره فيلم كودك و نوجوان با موضوع 
سينماي كودك و نوجوان با حضور حسين قناعت، كارگردان 
فيلم هاي س�ينمايي »دزد و پ�ري« و »قهرمانان كوچك« و 
غلامرضا رمضاني، كارگردان س�ينماي ك�ودك و نوجوان با 
اجراي احس�ان عبدي پور روي آنتن ش�بکه 3 سيما رفت. 
در اين برنامه حسین قناعت در رابطه با اكران نامناسب فیلم هاي 
كودك اظهار داشت: در حال حاضر فیلم هاي بزرگسال هم مشكل 
اكران دارند ولي براي سینماي كودك عملًا اين چرخه تولید فیلم 
تا سال ها قطع بوده است، يعني فیلم با حمايت ارگا ن ها ساخته 
مي شود و در جشنواره ش��ركت مي كند ولي ديگر امكان اكران 
عمومي پیدا نمي كند، چون سالني براي اكران آن وجود ندارد. 
اين مشكل اصلي سینماي كودك است. احسان عبدي پور نیز با 
طرح اين موضوع كه با گس��ترش طیف ورودي فیلم هايي كه با 
موضوع نوجوانان ساخته شده است، مثل »دختري با كفش هاي 
كتاني« و »من ترانه 15 سال دارم« و ارائه آنها به جشنواره فیلم 
كودك، اظهار داش��ت كه آيا اين فیلم ها به س��احت س��ینماي 
كودك ضربه مي زند يا خیر و آيا جشنواره با اين كار مي خواست 
به خودش اعتبار بدهد كه با پاس��خ منفي رمضاني مواجه شد و 
اظهار داشت: اين فیلم ها با اصل جشنواره منافاتي ندارد و مبحث 

اصلي فیلم هاي كودك دنیاست.

محمد صادقي     دیده بان


